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Friluftsråd Søhøjlandet omfatter Hedensted, Horsens, Silkeborg og Skanderborg Kommuner 

Den 29. september 2020 
 
 
Referat fra bestyrelsesmøde i Friluftsråd Søhøjlandet 
 

Torsdag d. 24. september 2020 kl. 19.00 
 

Sted: Skanderborg Lystfiskerforenings lokaler, Vester Mølle, Odder-
vej 80, 8660 Skanderborg 
                  

1. Godkendelse af dagsorden. 
  Godkendt 

2. Godkendelse af referat 
       Godkendt  

3. Forløb af sommermøde 
God aften. Både nye og gamle kendinge deltog.  

         Dejlig mad 
 

4. Friluftsrådets generalforsamling 
Jan deltog ikke, da deltagerantallet var begrænset. Der kom nye i be-
styrelsen, men Flemming sidder der stadig. Vi ved ikke, om Flemming 
stadig repræsenterer os. Det vil tiden vise. 
 

5. Mål og handleplaner 
Bidrag fra: 

- bestyrelse 
- kommunekontaktpersoner 
- temagruppeledere 

 Hvad vil vi gerne i det kommende år, hvordan og hvornår? 
 Se vedhæftede forslag til ramme. 

Vi har alle til opgave til næste gang at forsøge at beskrive mål og hand-
leplaner. Pernille og Hanne mødes og drøfter brug af fx FB til at promo-
vere vores lokale FR. 

 
6. Sager: 

- Corona-restriktioner: smitten stiger, og det varer nok længe, inden 
alt bliver normalt igen. 

- Fredningsbesigtigelser: Vi gik desværre glip af en fredningsbesigti-
gelse onsdag den 23. september. 

- Fredningsnævnsafgørelser: Se postkassen 
- Bjørnsknude-sagen: Hedensted kommune har taget sagen op og 



 

 

har lagt en sti ind i kystsikringen til glæde for lokalbefolkningen. 
FR har været engageret i sagen og har været med til at sætte den 
på dagsordenen. 

- Følgegruppe vedr. helhedsplan for vandhåndteringen i Gudenåen: 
8 borgmestre satte sig i foråret sammen for at gøre noget ved 
oversvømmelserne omkring Gudenåren og omkring Silkeborg. Der 
er givet penge til et edb-system, som skal forudsige forhøjelser i 
vandstanden, så lodsejerne kan blive advaret. 
Der er mange interesser på spil, og mange forskellige måder at vi-
se sig handlekraftige på. Følgegruppen arbejder på at finde mere 
langsigtede løsninger. 

- Havneaffald er ofte voldsomt forurenet af tungmetaller fra skibs-
maling. Derfor skal kommuner have såkaldte klappepladser, hvor 
affaldet kan afleveres. Dette drøftes for øjeblikket. Hjarnø Havn 
skal udvides, og klapning er ansøgt at finde sted i As Vig. Jan un-
dersøger, om det er en godkendt plads. 

 
7. Ajourføring af opgaveoversigt/orientering om igangværende 

sager. 
• Kommunerne 
• Temagruppe Børn/Unge/Friluftsliv 

Der er et projekt på vej ved Kompedal plantage, hvor der er ønske om at bygge 
en ny bålhytte til brug for skoler og andre, der bruger området. 

• Temagruppe administration og kommunikation: 
Kontoret er ved at udarbejde en vejledning for administration og økonomi i lokale fri-
luftsråd. Indtil denne er tilgængelig, har vi fået følgende oplyst fra kontoret: 

• Hvert lokale friluftsråd har op til 15.000 kr. om året til deres arbejde. Penge-
ne skal bruges der, hvor lokalrådet mener de giver mest politisk indflydelse, 
naturligvis under hensyntagen til vanligt mådehold og miljøhensyn. 

• Rejseafregninger er ikke inkluderet i dette beløb, der er afsat et beløb sva-
rende til de seneste års gennemsnit til brug på kørsel for hvert lokale råd.  

• Som udgangspunkt gives der ikke refusion af rejseudgifter for temagruppe-
medlemmer, der ikke også er bestyrelsesmedlemmer. 

• Man kan altid få oplyst hvor mange penge, der er blevet brugt/er tilbage, ved 
henvendelse til sekretariatet. 

• Afregning for udgifter fungerer som hidtil; man laver et afregningsskema (de 
ligger alle på hjemmesiden), udfylder de korrekte felter og vedhæfter bilag 
(hvis relevant) og giver det til lokalformanden, som indsender det til mig.  

• Årsmøde, sommermøder og hvad vi ellers laver af arrangementer og har af 



 

 

udgifter (minus rejseafregninger) går fra den 15.000 kr. 
• Vi har brugt lige knap 1500 kr. på andet end kørsel i år 

 
8. Eventuelt:  

Der har været ekskursion med Grønt råd i Horsens Kommune til Klo-
stermølle, hvor der er blevet lagt om, så mængden af vand, der løber 
gennem munkenes kanal, bliver begrænset. Resten af vandet løber 
gennem Døde å og ud i deltaet. Dette giver bedre muligheder for na-
turen. 
Dernæst besøgtes Brudesø, hvor der eksperimenteres med græssen-
de kreaturer for at forhindre at området springer i krat igen. 
Til sidst besøgtes badesøen ved Fyel sø. Her skal anlægges et rekrea-
tivt område. 
    
Der blev afholdt regionsudvalgsmøde på Klostermølle den 18. august. 
Der var ikke meget på programmet, da meget har ligget stillen pga 
Corona. 
Her blev præsenteret Det grønne hus, som er det gamle Marselisborg 
Hospital. Hospitalet åbnes op som et rekreativt område til brug for 
byens borgere, men det skal også være et område til rehabilitering.
  
   


